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Koneyrittäjät ry on valtakunnallinen  
yrittäjä- ja työnantajajärjestö, joka kokoaa 

koneyrittäjät yhteistoimintaan jäsenkunnan  
toimintaedellytyksien parantamiseksi. 

Huolehdimme jäsentemme edunvalvonnasta,  
kehitämme jäsentemme osaamista, lisäämme  

jäsentemme yhteiskunnallista arvostusta ja  
sosiaalista turvallisuutta sekä tuotamme  

näitä tukevia palveluja ja työkaluja.
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Puheenjohtaja   
Markku Suominen

Urakkaa vaalikaudelle

Vaalitulok-
sesta riip-
pumatta 
alkavalla 

vaalikaudella talout-
tamme joudutaan 
sopeuttamaan. Ky-
symys kuuluu, miten 
se voidaan vähim-
min vaurioin tehdä. 

Suomen talous on 
saatava kuntoon, jotta 
voimme pitää hyvin-
vointimme perusteet 
kunnossa. Rajatto-
masti emme voi velan 
varaan rakentaa eikä 
pelkällä säästämisellä-
kään hyvä heilu.

Tässä tilanteessa 
meidän tulee laittaa 
kasvupohjamme kun-
toon. Se vaatii paluuta 
perusasioiden äärelle 
ja niiden kuntoon lait-
toon.

Kotimaisten energia-
lähteiden hyödyntä-
mistä on edistettävä 
huoltovarmuuden, 
toimitusvarmuuden ja 
omavaraisuuden lisää-

miseksi. Turvetuotan-
nossa tarvitaan oikeu-
denmukaista siirtymää 
vähempipäästöiseen 
energiantuotantoon.

Puun mahdollisuudet 
energiantuotannossa 
on hyödynnettävä ja 
EU:sta tulevat aloitteet 
puun käytön rajoit-
tamiseksi torjuttava. 
Turpeelle pitää laatia 
kahden hallituskauden 
mittainen hyödyntä-
misohjelma päällä ole-
vasta energiakriisistä 
selviämiseksi.

Tiestön korjausvelan 
vähentäminen on 
oltava seuraavan hal-
lituksen ohjelmassa ja 
alempiasteisten teiden 

kunnosta huoleh-
timinen on oltava 
yksi painopisteistä. 
Yksityistietkin ovat 
tärkeitä raaka- ja polt-
toainekuljetuksille, 
huoltovarmuudelle, 
pelastustoimelle 
ja virkistyskäytölle. 
Väyläverkon korjaus-
velka on kasvanut jo 
yli kahteen miljardiin 
euroon. Erityisesti 
siltojen kunto ja pai-
norajoitukset huolet-
tavat. Tunnin junien 
haikailu on nyt syytä 
unohtaa.

On pidettävä huol-
ta metsien kyvystä 
tuottaa hyvinvointia 
suomalaisille. Metsä-
politiikan on oltava 
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pitkäjänteistä ja 
siinä on pystyttävä 
ottamaan tasapai-
noisesti huomioon 
elinkeinojen tarpeet 
sekä ilmastonmuu-
toksen ja luonnon 
monimuotoisuuden 
vaatimuksia. Metsi-
en kasvuun on pa-
nostettava.

Metsien kasvuun pa-
nostamalla synny-
tetään resurssia niin 
puuntuotantoon, 
monimuotoisuuden 
lisäämiseen kuin hii-
linielun ylläpitoon. 
Keskustelussa on 
usein viime aikoina 
nostettu ratkaisuksi 
hakkuiden rajoitta-
minen. Se vähentäisi 

työpaikkoja sekä elä-
kemaksu- ja verotuloja, 
mikä rapauttaisi hyvin-
vointivaltiomme talou-
dellista perustaa.

Työpaikoilla oppi-
misen edellytyksiä 
on parannettava ja 
etenkin sen rahoitusta. 
Nykyisellään koulutus-
sopimusjärjestelmä 
ei sovellu pääoma- ja 
pienyritysvaltaisille ko-
netyöaloille.

Koulutussopimuksen 
mukaisessa harjoitte-
lussa ei makseta palk-
kaa opiskelijalle, mutta 
ei myöskään työpai-
kalle korvausta opis-
kelijan opastamisesta. 
Se tulee konealalla 

yksittäiselle yritykselle 
kohtuuttoman kalliiksi, 
kun opiskelijalle pitää 
luovuttaa käyttöön 
työkone sekä varata 
opastusresurssia. 
Tuotanto kärsii ja kus-
tannukset ovat kalliit. 
Lisäksi on huomattava, 
että usein panos valuu 
kilpailijoille, sillä opis-
kelija ei valmistuttuaan 
useinkaan työllisty 
kouluttavassa yrityk-
sessä vaan alan muissa 
yrityksissä.

Maksuaikalakia on 
tiukennettava, jotta 
kohtuuttoman pitkistä 
yli 30 päivän maksu-
ajoista päästään eroon. 
Koneurakointialoilla 
on tyypillistä, että ko-

netyöpalveluita tuot-
tavat koneyritykset 
ovat pieniä suhteessa 
palveluja ostavaan 
asiakkaaseen. Usein 
palveluiden tuotan-
toketjut ovat pitkiä 
ja koneyritys onkin 
alihankintaketjun 
loppupäässä. Suuret 
asiakkaat tyypilli-
sesti vaativat pitkiä 
maksuaikoja, jopa 
kuukausia. Maksuai-
kojen pidentäminen 
pienten koneyritysten 
pitämiseksi asiakkaan 
pankkina on maksuai-
kalain vastaista, mikä 
on laissa kirkastetta-
va.
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Ordförande   
Markku Suominen

Arbete för mandatperioden

Oavsett val-
resultatet 
måste 
vi under 

den kommande val-
perioden anpassa vår 
ekonomi. Frågan är hur 
vi kan göra det med 
minsta möjliga skada. 
Finlands ekonomi mås-

te fås i skick så att vi kan 
bevara grunden för vårt 
välstånd. Vi kan inte i 
det oändliga bygga på 
skuld och inte kan vi 
heller med enbart inbe-
sparingar få något att 
blomstra.

I denna situation måste 
vi få ordning på vår 
tillväxtgrund. Det krä-
ver att vi återgår till de 
grundläggande frågor-
na och får dem i skick.

Utnyttjandet av inhem-
ska energikällor måste 
främjas för att öka för-
sörjningstryggheten, 
funktionssäkerheten 
och självförsörjningen. 
Inom torvproduktionen 
behövs en rättvis över-

gång till en energipro-
duktion med mindre 
utsläpp.

Virkets möjligheter 
inom energiproduk-
tionen måste utnyttjas 
och initiativen från 
EU om att begränsa 
användningen av trä 
måste avvärjas. För att 
klara den föreliggande 
energikrisen ska det 
uppgöras ett program 
för torvanvändning-
en. Programmet bör 
sträcka sig över två 
regeringsperioder.

En minskning av 
vägnätets repara-
tionsskuld bör finnas i 
följande regeringspro-
gram och skötseln av 

det lägre vägnätet bör 
vara en av tyngdpunk-
terna. Också de enskil-
da vägarna är viktiga 
för råvaru- och bräns-
letransporterna, för-
sörjningstryggheten, 
räddningsverksam-
heten och för rekrea-
tion. Reparationsskul-
den för trafiklederna 
har redan vuxit till mer 
än två miljarder euro. 
Speciellt bekymrar 
broarnas skick och 
viktbegränsningarna. 
Det är skäl att glömma 
trängtan efter en tim-
mes tåg.

Vi måste ta hand om 
skogarnas förmåga att 
producera välfärd för 
finländarna. Skogs-
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politiken måste vara 
långsiktig och måste 
balanserat kunna 
beakta näringslivets 
behov samt klimat-
förändringens och 
biodiversitetens krav. 
Vi måste satsa på 
skogens tillväxt.

Genom satsningar på 
skogen skapas resur-
ser för såväl virkes-
produktion som för 
ökning av biodiver-
siteten och bibehål-
landet av kolsänkan. 
Som en lösning har 
man under senare 
tid fört fram begräns-
ningar av avverkning 
som en lösning. Det-
ta skulle minska anta-
let arbetsplatser samt 

inkomster från skatt och 
pensionspremier, vilket 
skulle urholka den eko-
nomiska grunden för 
vår välfärdsstat.

Förutsättningarna för 
inlärning på arbetsplats 
och i synnerhet finan-
sieringen av den måste 
förbättras. Nuvarande 
system för utbildnings-
avtal lämpar sig inte 
för kapitalintensiva och 
småföretagsdominera-
de maskinbranscher.

För praktik med ut-
bildningsavtal betalas 
ingen lön åt den stude-
rande men inte heller 
ersättning åt arbetsplat-
sen för handledning. 
Det blir orimligt dyrt för 

ett enskilt företag inom 
maskinbranschen att 
överlåta en maskin till 
studerandes använd-
ning och också reser-
vera resurser för hand-
ledning. Produktionen 
lider och kostnaderna 
är höga. Dessutom 
bör man observera att 
satsningen ofta övergår 
till en konkurrent efter-
som studerande efter 
examen sällan kommer 
tillbaka utan sysselsätts 
inom branschens andra 
företag. 

Lagen om betalnings-
tid måste skärpas så 
att man kommer bort 
från långa, över trettio 
dagars betalningstider. 
Det är typiskt inom 

entreprenörsbran-
scherna att maskin-
företagen är små i 
förhållande till kunden 
som köper tjänsten. 
Produktionskedjan 
för tjänsterna är ofta 
lång och maskinen-
treprenören finns i 
slutändan av underle-
verantörskedjan. Typ-
iskt för stora kunder 
är att de kräver långa 
betalningstider, ofta 
flera månader. Att för-
länga betalningstider-
na för att behålla små 
maskinföretag som 
kundens bank strider 
mot lagen om betal-
ningstid, vilket måste 
förtydligas i lagen.
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Tuloksekas vuosi

Toiminta-
vuotta 
leimasivat 
voimakas 

kustannusten nou-
su ja sen myötä 
syntyneet haasteet 
sekä toisaalta edun-
valvontarintamalla 
saavutetut useat 
tulokset.

Puunkorjuussa hier-
täneet kohtuuttoman 
pitkät maksuajat saa-
tiin puolitettua niitä 
käyttäneen metsäyhti-
ön kanssa käydyn vuo-
ropuhelun päätteeksi.

Turvetuottajien ahdin-
koon saimme avuksi 
turvekoneiden romu-
tuspalkkion. Määrä oli 
hieman yli 29 miljoo-
naan euroa, ja se meni 
jakoon vain hieman 
reilussa kuukaudessa 
helmi-maaliskuussa. 
Sen sijaan turpeen 
noston lopettamis-
tuki ja tukeen valtion 
tulo- ja menoarvioon 
varattu 30 miljoonaa 
euroa jäivät toistaiseksi 
lähtötelineisiinsä.

Kustannuspaineisiin 
toi hieman keven-
nystä joulukuinen 
polttoöljyn kustan-
nustuki, jolla val-
tiovalta kompensoi 
helmi-huhtikuussa 
voimakkaasti nous-
seita polttoainekus-
tannuksia noususta 
kärsineille koneyrittä-
jille. Lähtökohtaisesti 
tällaisia tukia ei pitäisi 
luoda, vaan kustan-
nusmuutokset tulisi 
hoitua markkinoilla 
markkinamekanismin 
avulla. Keskittyneillä 
markkinoilla tämä 
markkinamekanismi 
vain toimii valitetta-
van puutteellisesti ja 
myös pitkällä viiveellä. 
Näiden seikkojen ja 

Toimitusjohtaja   
Matti Peltola

Neuvottelimme maa- 
rakennus- ja metsäko-
nealoille uudet kaksi-
vuotiset työehtosopi-
mukset. Jäsenyrityksil-
lä oli työrauha kahdek-
si vuodeksi, kun turve-
tuotantoalan sopimus 
oli tehty jo edellisen 
vuoden puolella. Lo-
pullisesti työrauha var-
mistui seuraavallekin 
vuodelle joulukuussa, 
kun maarakennusalan 
toisen sopimusvuoden 
palkoista saavutettiin 
yhteisymmärrys Ra-
kennusliiton kanssa. 
Tämä toi ennakoita-
vuutta jäsenyrityksille 
tilanteessa, jossa 
muiden kustannusten 
muutoksia on mahdo-
ton ennakoida.
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yrittäjien yhdenver-
taisen kohtelun takia 
Koneyrittäjät näissä 
poikkeusoloissa tu-
kea vaati ja myös sai.

Julkinen sektori 
osoittautui vaikeim-
maksi rastiksi ja se 
oli hyvin haluton 
reagoimaan täysin 
poikkeukselliseen 
kustannuskehityk-
seen. Onneksi löytyi 
esimerkiksi kuntia, 
joissa tervettä järkeä 
ei säästelty, vaan 
rohkeutta sen käyt-
töön riitti.

Olimme mukana 
tuottamassa selvityk-
sen vähäliikenteisen 
tiestön merkitykses-

tä huoltovarmuudelle 
sekä ylipäätään elin-
tarvike-, energia- ja 
metsäteollisuuden 
raaka-ainehuollolle. 
Painotimme muutoin-
kin olemassa olevasta 
tiestöstä huolehtimista 
sen sijaan, että haikal-
taisiin mittavia ratain-
vestointeja.

Turvetuotannon mer-
kitys tuli esiin Ukrainan 
sotaa seuranneen 
energiakriisin myötä, 
mutta turvetuotanto 
jäi kuitenkin verraten 
vaatimattomaksi myö-
hästyneen liikkeelle-
lähdön ja säiden takia.

Metsien käyttö oli 
runsasta Venäjän rajan 

sulkeutumisen ja ener-
gia- ja metsäteollisuu-
den kasvaneen puun-
kysynnän myötä.

Syksyllä vastustimme 
voimakkaasti biopolt-
toöljyn jakeluvelvoit-
teen nostoa, koska val-
mistelussa oli jätetty 
yritysvaikutukset lähes 
täysin arvioimatta ja 
kyse oli satojen miljoo-
nien eurojen vaikutuk-
sesta työkonealoille.

Lämpimät kiitokset 
jäsenistölle luottamuk-
sesta. Jäsenmaksualt-
tius oli ennätyksellisen 
korkea. Tämä kertoo 
siitä, että vaikeina ai-
koina yhteistyön mer-
kitys korostuu ja sille 

annetaan arvoa. Kii-
tos tästä vastuunkan-
nosta jäsenkunnalle.

Kiitokset samoin 
kaikille luottamus- 
ja toimihenkilöille 
tehdystä työstä ja 
panoksesta yhteisen 
tulevaisuuden eteen!
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Ett resultatrikt år

Verksam-
hetsåret 
präglades 
av en kraf-

tig kostnadsökning 
och de utmaningar 
detta medförde, 
men också av ett an-
tal resultat inom in-
tressebevakningen.

kostnader är omöjlig 
att förutspå.

De alltför långa be-
talningstiderna som 
irriterat inom virkes-
drivningen halverades 
efter dialog med det 
skogsbolag som an-
vänt dem.

Torvproducenternas 
svåra situation hjälptes 
av skrotningsersätt-
ningen för torvmaski-
ner. Summan var lite 
över 29 miljoner euro 
och den delades ut 
på bara en dryg må-
nad i februari-mars. 
Däremot blev de 30 
miljoner euro som i 
statsbudgeten avsatts 
för avveckling av torv-

produktion tillsvida-
re oanvända.

Kostnadsstödet för 
brännolja, med vil-
ket staten i decem-
ber kompenserade 
maskinföretagarna 
för de kraftigt höjda 
bränslekostnaderna 
under tiden februari 
till april, gav en liten 
lättnad. Principiellt 
borde man inte 
skapa liknande stöd 
utan kostnadsför-
ändringarna borde 
hanteras av markna-
den med marknads-
mekanismer. Tyvärr 
fungerar denna me-
kanism bristfälligt 
och med fördröjning 
inom en så här kon-

Verkställande dirktör   
Matti Peltola

Vi förhandlade fram 
nya tvååriga kollek-
tivavtal både för jord-
byggnads- och skogs-
maskinsbranschen, 
och eftersom vi gjorde 
avtal för torvproduk-
tionsbranschen redan 
förgående år, fick med-
lemsföretagen arbets-
ro för två år. Slutligen 
säkrades arbetsron 
också för det följande 
året då vi i december 
gällande det andra 
årets löner för mark-
byggnadsbranschen 
nådde samförstånd 
med Byggnadsförbun-
det. Samtidigt medför-
de detta förutsägbar-
het för medlemsföre-
tagen i en situation där 
förändringen av andra 
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centrerad marknad. 
Det var av dessa skäl 
och för företagares 
likabehandling som 
Koneyrittäjät i dessa 
exceptionella förhål-
landen krävde, och 
också fick, stöd.

Den offentliga sek-
torn visade sig vara 
besvärligare och 
mycket motvillig till 
att reagera på den 
exceptionella kost-
nadsutvecklingen. 
Lyckligtvis fanns det 
t.ex. kommuner där 
man inte sparade på 
sunt förnuft utan ha-
de mod att använda 
det.

Vi medverkade till 

att göra en utred-
ning om det lägre 
vägnätets betydelse 
för försörjningssäker-
heten och överlag för 
råvaruförsörjningen 
för livsmedels-, energi- 
och skogsindustrin. Vi 
betonade också under-
hållet av det befintliga 
vägnätet i stället för att 
sukta efter storskaliga 
investeringar i järnväg.

Torvproduktionens 
betydelse visade sig 
genom den energikris 
som följde på Ukraina-
kriget, men torvpro-
duktionen blev ändå 
jämförelsevis blygsam, 
dels på grund av väd-
ret, dels för att man 
kom i gång så sent.

Skogsanvändningen 
var hög i och med 
stängningen av ryska 
gränsen och den öka-
de efterfrågan på virke 
till energi- och skogs-
industrin.

Under hösten motsat-
te vi oss ökad distri-
butionsskyldighet för 
biobränslen eftersom 
man i beredningen 
lämnat bedömningen 
av inverkan på företa-
gen nästan obeaktad 
och det handlade om 
hundratals miljoners 
påverkan på maskin-
branscherna.

Ett varmt tack för 
medlemskårens förtro-
ende. Medlemmarnas 

betalningsvilja var 
rekordhög. Detta visar 
att under svåra tider 
framhävs vikten och 
värdet av samarbete. 
Tack till medlemskå-
ren för detta ansvar

Tack också till alla 
förtroendevalda och 
tjänstemän för deras 
arbete och bidrag för 
den gemensamma 
framtiden!
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Huoltovarmuus tulee nostaa päätöksenteon ytimeen, vaati Koneyrittäjien liittoval-
tuusto kokouksessaan Helsingissä huhtikuussa. Kokouksen yhteydessä luovutettiin 
liiton toiminnassa ansioituneelle Eila Myllyvirralle presidentin edellisenä itsenäi-
syyspäivänä hänelle myöntämä kunniamerkki ja ympäristö- ja kiertotalousasiain 
päällikölle Ville Järviselle liiton kultainen ansiomerkki.

Liittokokous puolestaan vaati julkilausumassaan turpeen ottamista täyskäyttöön 
energiakriisissä ja turpeen käytön näkymän vakauttamista. Lokakuisen liittokokouk-
sen avajaisissa Lahden Sibeliustalolla valtiovallan tervehdyksen esitti valtiovarain-

Järjestötoiminta

Jäsenmäärä vuoden lopussa 
2097 jäsentä 16 jäsenyhdistyksessä

Liittovaltuusto
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ministeri Annika Saarikko ja juhlaesitel-
män piti Suomen Pankin pääjohtaja Olli 
Rehn. Kokouksessa luovutettiin tasaval-
lan presidentin myöntämä Suomen Lei-
jonan ansioristi Seppo Pulkkiselle.

Koronapandemian vuoksi viivästynyt 
strategian jalkautuskierros ja siihen suun-
nitellut neljän yhdistyksen hallitusten 
tapaamiset saatiin aloitettua.  

Eila Myllyvirta

Yhdistysten puheenjohtajien neu-
vottelupäivillä keväällä käsiteltiin 
kustannuskriisiä ja eduskuntavaa-
litavoitteita sekä pohdittiin nuori-
sotoiminnan kehittämistä. Syksyllä 
hallitus nimesi nuorten yrittäjien 
työryhmän.

Lounais-Suomen Koneyrittäjät sai 
vihdoin vuoden lopulla vietettyä 
koronan takia viivästyneen yhdis-
tyksen 50-vuotisjuhlan.

Seppo Pulkkinen
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Yleinen edunvalvonta

Edunvalvonnallisesti vuosi oli toimelias ja tuloksekas. 

Puunkorjuun kohtuuttomat maksuajat saatiin puolitettua niitä käyttäneen metsä-
yhtiön kanssa käydyn vuoropuhelun päätteeksi.

Turvealan ahdinkoon toi helpotusta turvetuotantokoneiden romutuspalkkio. Lähes 
30 miljoonan euron palkkiorahat haettiin nopeasti loppuun helmi-maaliskuussa. 
Sen sijaan turpeen noston lopettamistuki jäi toistaiseksi toteutumatta.

Polttoainetuki saatiin lopulta ulotettua myös polttoöljyä käyttäville työkonekäyt-
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täjille. Jäsenyrityksemme saivat yhteensä kolme miljoonaa euroa Valtiokonttorin 
maksamaa polttoainetukea helmi-huhtikuun ajan polttoaineostoista.

Biopolttoöljyn jakeluvelvoitetta esitettiin nostettavaksi. Vaadimme noston lykkää-
mistä, koska esityksen yritysvaikutusten arviointi oli puutteellista. Vaikutusta ko-
neyrityksiin ei ollut arvioitu lainkaan ja vaikutus työkonealoilla on kuitenkin satoja 
miljoonia euroja. 

Korostimme huoltovarmuutta energia- ja tiestökysymyksissä. Maailmantilanteen 
muutos loi jo pitkään tarjoamallemme viestille uudenlaista kaikupohjaa. Olimme 
mukana tuottamassa selvitystä vähäliikenteisen tiestön merkityksestä huoltovar-
muudelle sekä ylipäätään elintarvike-, energia- ja metsäteollisuuden raaka-aine-
huollolle.

Energiakriisin helpottamiseksi esitimme useita keinoja tukea turpeen käyttöä.  
Muistutimme, että turpeen tuotanto tarvitsee pidemmän näkymän tätä varten. 

Korostimme olemassa olevasta tiestöstä huolehtimista mittavien ratainvestointien 
sijaan.

Toimintavuoden aikana annoimme 27 lausuntoa. 



14

Olimme Rakennustietosäätiössä mukana tekemässä pienille kunnille ja kaupungeil-
le tarkoitettua yhdyskuntateknisten urakoiden kilpailuttamisohjetta.

Kustannuskriisin keskellä teimme maarakennusalan jäsenille polttoaineklausuulin 
ja indeksiehdon sisältävät lomakepohjat tarjouksiin ja sopimuksin liitettäväksi.

Oilmme mukana päivittämässä maarakennusalan konekustannusindeksiä. 

Maarakennus ja konepalvelut
Rakentaminen oli jopa 
odotettua vilkkaampaa, 
ja erityisesti energia-
sektorilla rakennettiin 
vilkkaasti. Polttoainei-
den, huoltotarvikkei-
den ja varaosien hinto-
jen nousu kasvatti alan 
kustannuksia, samalla 
myös rakennusmateri-
aalien hinnat nousivat 
ja niiden saatavuu-
dessa oli jonkin verran 
ongelmia.

Tuulivoimalatyömaa  
Etelä-Pohjanmaalla
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Metsä ja energia
Teollisuuspuun tuonti romahti Venäjän aloittaman sodan seurauksena. Kotimaan 
puunkorjuumäärä oli hyvä, mutta nopeasti kohonneet kustannukset söivät kannat-
tavuutta.  Puunkorjuuyritysten asiakkaat ja urakointisopimusten lausekkeet reagoi-
vat osin polttoainekustannusten nousuun, mutta erityisesti kriisin alkuvaiheessa 
liian hitaasti ja riittämättömästi.  Raju ja nopea kustannusten nousu kuitenkin tiivisti 
sopimushintojen tarkistustiheyttä ja nopeutti urakointisopimusten tarkistuksia.  
Vuoden lopussa metsäkonealan konekustannusindeksi oli noussut noin 16 pro-
senttia vuoden takaiseen tasoon nähden. 

Energiapuun kysyntä lisääntyi merkittävästi. Metsähakkeen käyttö kasvoi sekä läm-
möntuotannossa että sähköntuotannossa.

Metsäsertifioinnis-
sa FSC-kriteerien 
päivitystyö päättyi 
vuoden lopulla, ja 
uudet PEFC-sertifi-
ointikriteerit saivat 
kansainvälisen 
hyväksynnän joulu-
kuussa.

Metsävaliokunta
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Alkuvuonna kävimme vuoropuhelua Stora Enson kanssa sen pidennettyä urakointi-
tilitysten maksuaikoja 60 päivään. Valmistuimme viemään asian markkinatuomiois-
tuimeen. Tältä vältyttiin, kun Stora Enso palautti maksuaikansa takaisin 30 päivään.

Metsänparannus
Suometsien hoidon ja metsäteiden perusparannuksen ja rakentamisen työmäärät 
laskivat edelleen ja näihin varattuja Kemera-tukia jäi käyttämättä. Sen sijaan luon-
nonhoito- ja ympäristötukihankkeiden työmäärät näyttävät kasvavan.

Turve
Venäjän aloittama sota Ukrainassa, sitä seurannut energiakriisi ja puun tuonnin lop-
puminen Venäjältä muuttivat energiamarkkinoita vuoden aikana. Energiaturpeen 
kysyntä kasvoi ja ajatus kiinteiden polttoaineiden pulasta lähivuosina vahvistui. 
Korostimme, että turpeen kilpailukykyä on parannettava ja turpeen käytölle on saa-
tava näkymää useammalle vuodelle. 

Energiaturvetta tuotettiin noin 3,5 miljoonaa kuutiota ja ympäristöturpeita noin 
kolme miljoonaa kuutiota.
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Työmarkkinatoiminta
Vuoden alussa solmimme kaksivuotiset työehtosopimukset maarakennus- ja met-
säkonealoille. Joulukuussa sovimme kaikkien toimialojen kulukorvaukset sekä maa-
rakennusalan sopimuksen jälkimmäisen vuoden palkantarkistukset.

Kesäkuussa päättyi työsuhdeasioita käsitellyt 12-osainen webinaarisarja. Sarja alkoi 
edellisen vuoden puolella ja se osoittautui suosituksi.

Rakennusliiton  
puheenjohtaja Matti Harjuniemi

Koneyrittäjien  
toimitusjohtaja Matti Peltola
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Koneyrittäjien Datapankki -ohjelman uusin kehitysversio otettiin käyttöön kesän 
kynnyksellä.

Koneyrittäjien vastuullisuusohjelman valmistelu aloitettiin.  

Osallistuimme useisiin metsäalan edistämis-, tutkimus- ja kehittämishankkeisiin.  

Kehittäminen

FinnMETKO 2022 -näyttelyssä
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Viestintä ja markkinointi
Vuoden viestintää teemoitti nopeasti ja ennakoimattomasti kärjistynyt kustan-
nuskriisi. Jäsenet odottivat neuvontaa ja ohjeita nopeasti kiristyneestä tilanteesta 
selviämiseksi. Järjestimme jäsenille kustannuskriisi-webinaarin maaliskuussa. Jäsen-
sivujen Kustannuskriisi-sivustoa päivitettiin kiivaasti koko vuoden ajan.

Yrittäjien tilanne keskellä kustannuskriisiä väritti vahvasti myös ulkoista viestintää 
läpi vuoden. Asia oli esillä myös syksyn päätapahtumassa, FinnMETKO 2022 -näyt-
telyssä ja sen tiedotuksessa.

Polttoainetuen vaatiminen myös työkonekäyttäjille oli ulkoisessa viestinnässä näky-
västi esillä alkuvuonna. Kun tuki lopulta myös saatiin, tuen hakemisen ohjeistami-
nen jäsenille oli loppuvuoden tärkeä tehtävä. Järjestimme hakemisesta jäsenwebi-
naarin ja päivitimme ohjeistusta jäsensivuille.

Webinaarilla ja jäsensivujen ohjeilla aloitettiin jäsenten opastaminen myös helmi-
kuussa, kun turvetuotantokaluston romutustuki tuli hakuun. Tuki haettiin nopeasti 
loppuun. 

Koronaohjeistusta tarvittiin edelleen etenkin vuoden alkupuoliskolla, jotta jäsen-
kunta pysyi ajan tasalla koronatilanteen muuttuessa. 

Tiedotussavotan voitti Karjalan Koneyrittäjät. Kannustuspalkinnot saivat Etelä-Poh-
janmaan Koneyrittäjät ja Itä-Savon Koneyrittäjät.
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Liiton talous oli vakaa toimintavuonna. Taseen loppusumma oli 3 170 364,95 euroa.

Lahjoitimme maaliskuun alussa Suomen Punaisen Ristin kautta 10 000 euroa Ukrai-
nan humanitääriseen apuun. 

Talous

 
Koneyrittäjien toimintakertomus 2022 on julkaistu  

kokonaisuudessaan osoitteessa: www.koneyrittajat.fi

Tiedotussavotan palkitut 
oikealta:  Karjalan Jenni 
Räsänen, Etelä-Pohjan-
maan Riitta Lukkaroinen 
ja Itä-Savon Kirsti Eronen
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Hallinto
Liittokokous 
Varsinainen liittokokous pidettiin 29.–30.10.2022 Lahdessa.  
Kokouksessa oli läsnä 55 virallista edustajaa.

Liittovaltuusto 
Sääntömääräinen liittovaltuuston kokous pidettiin Sokos Hotel Triplassa 
22. huhtikuuta. Kokoukseen osallistui 14 liittovaltuuston jäsentä sekä liiton 
puheenjohtaja, toimitusjohtaja, varatoimitusjohtaja sekä järjestö- ja viestintä-
päällikkö. 

Jäsen   Varamies 
Risto Miikkulainen Tero Mahkonen 
Jukka Storberg  Tatu Kimpanpää 
Heikki Niittylä  Pasi Kerällä 
Jussi Mikkola  Antti Sorri 
Timo Laiho  Janne Kangassalo 
Jarmo Rautio   Eero Jurvanen   
Tomi Reinikainen  Kimmo Hokkanen 
Simo Tiainen   Riku Mikkonen   
Jussi Hakkarainen Kai Valta 
Teemu Myller  Marko Andersson 
Mikko Varis  Pasi Kilpeläinen 
Matti Siikki  Vesa Kärkkäinen 
Pertti Kuoppamäki Jukka Vainionpää 
Jukka Vuolle  Olli Katila 
Tarmo Laitinen   Janne Tornio-Marttila 
Ilkka Kolppanen  Tuomo Komu  
Mathias Backlund Tomas Holm 
Olli-Matti Korja  Hannu-Pekka Haverinen   
Arto Sarajärvi   Janne Kaihua 
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Hallitus kokoontui kertomusvuonna yhdeksän kertaa, joista kolme  
etäyhteyksin.

Markku Suominen  puheenjohtaja 
Mika Jormakka   varapuheenjohtaja 
Marko Vainionpää  varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Laura Hämäläinen   Timo Pyykkö 
Pasi Mikkonen    Hannu Hokkanen  
Seppo Saarelainen  Heikki Korpi 
Teemu Suvanto   Toni Hautala   
Teemu Tolppa    Lasse Haverinen

Työvaliokunta kokoontui kertomusvuonna kolme kertaa.

Markku Suominen  puheenjohtaja 
Mika Jormakka 
Matti Peltola 
Marko Vainionpää 
Seppo Saarelainen

Energiavaliokunta kokoontui kertomusvuonna neljä kertaa.

Marko Vainionpää  puheenjohtaja 
Laura Hämäläinen  varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Veli-Matti Haanperä  Tero Mahkonen 
Timo Pyykkö   Roope Rissanen 
Matti Siikki    Timo Pihlaja  
Pasi Uusi-Kraapo   Heikki Juntunen
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Maarakennusvaliokunta kokoontui kertomusvuonna kuusi kertaa, joista viisi 
etäyhteydellä.

Seppo Saarelainen  puheenjohtaja 
Heikki Korpi    varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Toni Hautala   Teemu Suvanto 
Jyrki Härkönen    Timo Boman    
Juha Mykrä   Martti Leppinen 
Heikki Niittylä   Jarmo Rautio 

Metsävaliokunta piti kertomusvuonna viisi varsinaista kokousta, joista kaksi 
etänä. Lisäksi metsävaliokunta piti yksitoista ”viikkopalaveria”. 

Mika Jormakka    puheenjohtaja 
Teemu Tolppa    varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Hannu Hokkanen   Teemu Myller 
Kimmo Kulojärvi    Tarmo Laitinen 
Pasi Mikkonen    Mikko Varis 
Juho Pihlajaviita   Simo Tiainen

Vaalivaliokunta kokoontui kertomusvuonna viisi kertaa, joista kerran etänä.

Marko Nummijärvi  puheenjohtaja 
Pasi Heino 
Pasi Kilpeläinen 
Esko Pelto-Arvo 
Jari Vento
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Metsänparannustyöryhmä kokoontui kertomusvuonna seitsemän kertaa.  
Kokouksista viisi järjestettiin etänä.

Jari Vento   puheenjohtaja 
Tommi Kellosaari 
Ville Laamanen 
Antti Meriläinen 
Mika Meriläinen 
Antti Sorri

Senioritoimikunta 

Reijo Laaja   puheenjohtaja 
Hemmo Auvinen  
Yrjö Laukkala 
Mikko Tuominen 
Urpo Vanhalakka

Nuorten yrittäjien ryhmä kokoontui kerran etänä.

Eero Jurvanen 
Riku Mikkonen 
Simo Tiainen 
Samu-Petteri Ulmanen

Liiton tilintarkastaja

KHT Jyri Salojuuri   varalla KHT-yhteisö KPMG Oy Ab 

Liiton toiminnantarkastaja

Koneyrittäjä Kari Kangaspeska  varalla Koneyrittäjä Jukka Vainionpää
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